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 اهبرٔد الاهكترهٍي هوباحث المرسن:*

 

 

       E-mail address:  

 

-كوٕة اهشرٔعة هأضٓل اهدٌٔ -كسى اهسَة هعوٓيْا
 المًوكة اهعربٕة   اهسعٓدٔة. -حايعة الموم خاهد

Ibn Baz's Reviews of Ibn Hajar's Views in the Commentary on (Bulugh al-Maram Min Adillat 

al-Ahkam): a critical comparative study 

Abstract: 
 

This study is meant to briefly study for Imam Ibn Baz's Commentary on Ibn Hajar's book Bulugh al-

Maram Min Adillat al-Ahkam, and mentioning his trace on him and study it according to Al-Hadith 

criticism to clarify its accuracy. This study concluded the variety of that traces which  

includes: with regards to mentioning Al-Hafith Ibn Hajar for Hadith within The one Fiqhi place,  

takhreej, names of narrators (peace be upon them),hadith text. The study also concluded that the 

majority of Imam Ibn Baz's views were accurate. 

 

Keywords: Reviews, Al- Hafiz, Ibn Hajar,Al-Imam, Ibn Baz ,Bulug al-Maram.  

يعة الموم حا -شكر هتلدٔر" ّذا اهبحث تى دعًِ يٌ خلال اهبرٍايج اهعام بعًادة اهبحث اهعوًي

 P.R.  .(G-188-39اهسعٓدٔة ) باهركى: بٕة المًوكة اهعر -خاهد

 

 *  1                                                                                        :اسى اهباحث
 

تعقبات الإمام ابن باز على الحافظ 

ابن حجر من خلال حاشيته على كتاب 

 م من أدلة الأحكام()بلوغ المرا

 دراسة نقدية مقارنة

 د. إبرإّى بركاة عٕال عٓاد

ieyyalawwad@kku.edu.sa  

 الموخص:
ََى ّذا  اهبحث بدراسة يٓحزة هحاشٕة الإيام ابٌ باز على كتاب)بوٓغ المرام يٌ أدهة الأحكام( هوحافظ  ُٔعْ
ابٌ حخر، هحطر تعلباتِ فْٕا عوِٕ، هدراستْا هَفْلَاً لمٓازٌٔ اهَلد اهحدٔثيُّ؛ هبٕان يدى دكتْا يٌ 

بإٔراد اهحافظ ابٌ حخر عديْا، هكد خَوُطَتْ اهدراسة إهى تَٓع توم اهتعلباة، حٕث شًوت: يا ٔتعوق 
رضي اهوِ  -يٌ اهطحابةهلأحادٔث ضًٌ اهباب اهفلْي اهٓاحد، هاهتخرٔج، هذكر أسًاء رهاة  اهحدٔث 

 كًا أظْرة ّذُ اهدراسة أٔضاً دكة هضٓاب الإيام ابٌ باز في يعظًْا. ، هالمتٌ،-عَْى
 

 ابن باز، بلوغ المرام. ، الإمام،التعقبات، الحافظ، ابن حجر كلمات مفتاحية: 
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